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Geen onderwerp is zo dikwĳls verkeerd 
begrepen als de natuur van God. De meesten 
van hen die claimen volgelingen van Christus 

te zĳn geloven dat God een drieëenheid is. 
Maar hoevelen hebben werkelĳk geprobeerd de 
drieëenheidsdoctrine te bewĳzen volgens Gods 
geïnspireerde Woord—de Bĳbel? Wat heeft de 

Bĳbel te zeggen over het onderwerp drieëenheid? 
U zult verrast wezen!
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1
God is een Familie
Er bestaat geen geheimzinniger doctrine dan het 

geloof dat God een drieëenheid is. de meeste mensen 
geloven dat. Maar niemand kan het bewĳzen. Is het niet 

vreemd dat de meest gewone geloofsovertuiging onder heden-
daagse kerkgangers zelfs niet één keer in de Bĳbel genoemd 
wordt? Kĳk het zelf maar na. u zult het woord triniteit of 
drieëenheid niet in uw Bĳbel vinden. In 1 tessalonicenzen 5:21 
beveelt God ons „alle dingen te beproeven of te toet-
sen”. toch geloven vandaag miljoenen mensen dat God een 
drieëenheid is zonder ook maar enig schriftuurlĳk bewĳs. 
sommigen geven zelfs toe dat je het niet kunt bewĳzen; dat 
het er in de vierde eeuw door priesters aan toegevoegd was. 
Geloof geen mensen! Geloof uw Bĳbel.

Wĳlen herbert W. Armstrong, stichter van de Wereldwĳde 
Kerk van God, schreef in zĳn boek Mysterie der Eeuwen, dat nu 
niet meer uitgegeven wordt: de drieëenheidsdoctrine beperkt 
God tot, naar men veronderstelt, drie personen. dat vernietigt 
het ware evangelie van Jezus Christus!” (pagina 51). het evangelie 
dat Jezus verkondigde gaat over familie, zoals we zullen zien. 
Met andere woorden: de heer Armstrong zei dat de drieëen-
heidsdoctrine de ware Familie van God vernietigt.

herbert W. Armstrong richtte de Wereldwĳde Kerk van 
God (Wcg) op in 1934. In die tĳd werd zĳ de radio Kerk van 

�



God genoemd. een van de fundamentele leerstellingen van 
de Wcg, gedurende heel het leven van de heer Armstrong, 
was de leer dat God een Gezin of Familie was.

In 1986 stierf de heer Armstrong. een paar dagen voor zĳn 
dood benoemde de heer Armstrong Jozef tkach, om hem 
als pastor generaal van de Wcg op te volgen. sedert de heer 
tkach het in 1986 overnam heeft de Wcg talloze doctrinaire 
veranderingen gemaakt, die hen dichter naar de hoofdstroom 
van het Christendom voerde. een van de Grote wĳzigingen 
in doctrine is de verwerping van de leer van de Godfamilie 
ten gunste van het populaire geloof in de drieëenheid.

In dit boekje zullen we grondig bewĳzen dat God inder-
daad een Familie is. Maar als dat waar is, wat moeten we 
dan zeggen van de heilige Geest? Waar past die in dit geheel? 
deel twee van dit boekje zal dat beantwoorden.

I n  d e n  B e g I n n e  … 

Zoals de heer Armstrong zo vaak deed, zullen we beginnen met 
het eerste hoofdstuk van Johannes. deze verzen gaan eigenlĳk 
aan het eerste vers van Genesis vooraf. dit zegt Johannes 1:1-4: 

„In den beginne was het Woord, en het Woord was bĳ God, 
en het Woord was God. dit was in den beginne bĳ God. Alle 
dingen zĳn door hetzelve [het Woord] gemaakt, en zonder 
hetzelve is geen ding gemaakt, dat gemaakt is. In hetzelve 
was het leven, en het leven was het licht der mensen.”

Voordat de engelen, het universum of de mens geschapen 
werden, waren God en het Woord er. In dit oudste verslag 
van de Bĳbel worden twee personen geopenbaard. er wordt 
geen melding gemaakt van de heilige Geest!

het Woord in Johannes 1 is de vertaling van het Griekse 
woord Logos en betekent „Woordvoerder”. let op vers 14: „en 
het Woord is vlees geworden, en heeft onder ons gewoond (en 
wĳ hebben Zĳn heerlĳkheid aanschouwd, een heerlĳkheid 
als van de eniggeborene van den Vader), vol van genade en 
waarheid.”

dit schreef de heer Armstrong in Mysterie der Eeuwen: het 
Woord dan is een persoon die vlees gemaakt werd—verwekt 
door God, die door deze verwekking Zĳn Vader werd. toch 
was in die prehistorische tĳd uit het eerste vers van Johannes 1, 
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het Woord (nog) niet de Zoon van God. hĳ ontdeed Zich van 
Zĳn glorie als goddelĳke Geest, om als een menselĳk persoon 
verwekt te worden. hĳ werd Gods Zoon gemaakt, door verwekt 
te worden door God en geboren te worden uit de maagd Maria.” 
prent dit bĳzondere feit, dat de heer Armstrong noemde, goed 
in uw geheugen, omdat het van het hoogste belang is in het 
ontkrachten van wat de Wcg nu aangaande de Godfamilie 
leert. het Woord werd tot Zoon van God gemaakt, toen hĳ 
door God verwekt werd in de maagd Maria en later opgewekt 
werd als de eerstgeboren Zoon van God. daarvoor was hĳ 
niet de Zoon van God; er was eigenlĳk nog helemaal geen 
Godfamilie. nogmaals, Johannes 1:14 zegt: „en het Woord is 
vlees gEwordEn, hĳ werd de ‘eniggeborene [eig. verwekte] 
van den Vader’. het Woord werd de Zoon! Voordat hĳ de Zoon 
werd, was hĳ het Woord. door hem zĳn „alle dingen gemaakt” 
(vers 3). hoe schiep hĳ alle dingen? efeziërs 3:9 (Statenvertaling) 
zegt: „… God, Welke alle dingen geschapen heeft door Jezus 
Christus.” [Zie ook Kolossenzen 1:14.] Zo wordt ons onthuld 
dat God de schepper is, maar hĳ schiep alles door het Woord, 
of de Woordvoerder, degene die Jezus Christus werd.

uit deze verzen in Johannes zien we heel duidelĳk, dat voor 
er iets was geschapen, er twee personen waren—God en het 
Woord. Zĳ waren toen nog niet Vader en Zoon.

d e  e c h t e  Wa a r h e I d  ov e r  e l o h I m

laten we nu verder gaan in het tĳdsverloop naar Genesis 1:1: 
„In den beginne schiep God de hemel en de aarde.”

laten we nu eens zien wat de heer Armstrong over dit vers 
schreef: „dit werd oorspronkelĳk door Mozes geschreven, zoals 
God hem inspireerde. Mozes schreef in het hebreeuws. het 
hebreeuwse woord dat met ‘God’ vertaald is, is elohim—een 
zelfstandig naamwoord of naam, meervoudig naar de vorm, 
maar gewoonlĳk enkelvoudig in grammaticaal gebruik. het 
is hetzelfde soort woord als gezin, kerk, groep: één gezin, 
bestaande uit twee of meer personen; één kerk, bestaande uit 
vele leden; één groep van verscheidene personen. het verwĳst 
naar precies dezelfde personen die de ene God vormen, zoals 
we in Johannes 1:1 hebben gezien: het Woord en God en elk 
van deze personen is God” (Mysterie der Eeuwen).
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de heer Armstrong verklaarde verder hoe God nu een 
Familie is die uit God de Vader en uit Jezus Christus de Zoon 
bestaat. de heer Armstrong ZEi echter niEt dat het woord 
Elohim de „Godfamilie” betekende, omdat we al aangeduid 
hebben dat er van geen Familie sprake was, totdat Jezus 
Christus door God verwekt was en de Zoon werd.

Maar met dit woord Elohim probeert de Wcg nog een 
andere doctrine, die door God via de heer Armstrong in de 
ware Kerk hersteld werd, te vertroebelen. dr. K.J. stavrinides, 
een geleerde uit de Wcg, schreef een artikel in de worldwide 
news van 3 augustus 1993, getiteld: „Verwĳst Elohim naar een 
Familie van Goddelĳke Wezens?” tot besluit van het artikel 
zegt dr. stavrinides: „de poging om elohim een familie van 
goddelĳke wezens te laten weerspiegelen is niet alleen histo-
risch, taalkundig en cultureel onmogelĳk; het is theologisch 
fout en niet passend in de bespreking van de ware God.”

Zoals we al gezien hebben, zei de heer Armstrong niet dat 
Elohim de godfamilie betekende. hĳ zei dat het „een zelf-
standig naamwoord of naam, meervoudig naar de vorm” was. 
hĳ zei dat het zoals de woorden gezin, kerk, groep, enz. was.

dr. stavrinides zegt dat Elohim in Genesis 1:1 naar een 
enkelvoudige godheid verwĳst. Waarom? omdat hĳ zegt dat: 

„de stem van de wetenschap op dit punt verenigd is, dat 
elohim, als we over de schepper spreken, naar een enkelvoudige 
godheid verwĳst.” Ik denk dat we gerust kunnen zeggen dat 
de stem van de wetenschap ook in de drieëenheidsdoctrine 
gelooft. dus is het blĳkbaar niet te moeilĳk voor dr. stavrinides 
om geleerden te vinden die zĳn theorie steunen.

Maar laten we nu eens zien wat de Bĳbel zegt. „en God 
zeide: laat onS mensen maken naar onS beeld, als onZE 
gelĳkenis …” (Genesis 1:26). het is werkelĳk verbazingwekkend 
dat je over het onderwerp Elohim kunt schrĳven en Genesis 1:1 
bespreken, en tegelĳkertĳd niEt vers 26 bespreken, dat onthult 
en bewĳst dat wat de heer Armstrong leerde juist is!

hoe weten we dat er meer dan één persoon is? God zei: 
„LAAt onS—meer dan één. hoe kunnen we daar zeker 
van zĳn? Johannes zei: „In den beginne was het Woord, en 
het Woord was bĳ God, en het Woord was God—meer 
dan één. hoe kunnen we er absoluut zeker van zĳn? paulus 
schreef: „… God, Welke alle dingen geschapen heeft door 
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Jezus Christus”—meer dan een! het was God de Vader, 
die alles schiep door Jezus Christus—die toen het Woord, 
of de Woordvoerder was. er behoeft in het geheel geen mis-
verstand te bestaan over de woorden ons en onze in Genesis 
1. het betekent dat er meer dan één wezen was. Met andere 
woorden: twEE! Een van de twee, het Woord werd vlees. de 
ander, God de Vader, werd geen vlees. Ze werden niet beiden, 
als één geheel, op de een of andere manier vlees.

let op, nadat Adam tegen God rebelleerde, wat Elohim zei: 
„en de here God zeide: Zie, de mens is geworden als onzer 
een door de kennis van goed en kwaad; nu dan, laat hĳ zĳn 
hand niet uitstrekken en ook van de boom des levens nemen 
en eten, zodat hĳ in eeuwigheid zou leven” (Genesis 3:22). hier 
zegt God niet alleen „ons”, hĳ zegt „onzer een”! EEn van die 

„ons” was God de Vader, en de AndErE van die „ons” was 
het Woord. heel simpel. denk erover na. Als er slechts één 
goddelĳk wezen was, waarom zou dat ene goddelĳke wezen 
tegen Zichzelf zeggen: „EEn VAn onS”?

Wat de heer Armstrong over dit onderwerp Elohim bewees 
was dat er ten tĳde van Genesis 1, twee god Personages waren. 
hĳ gebruikte teksten als Johannes 1:1-4 en efeziërs 3:9 om dit te 
steunen. Zelfs hoewel de twee personen ten tĳde van Genesis 1 
nog geen Familie vormden, zouden we kunnen zeggen dat 
ze als een Familie waren, omdat er toen slechts twee wezens in 
het Koninkrĳk van god waren. de twee werkten samen in vol-
maakte harmonie. en omdat Gods regering correct toegepast 
moest worden, moest één de leiding hebben. hĳ die God de 
Vader werd, vervulde die rol. het Woord echter was ook God 
(Johannes 1:1), maar nog niet de Zoon van God. We zouden 
kunnen zeggen dat hĳ op dit punt als de Zoon van God was. 
Maar dat betekent niet dat Elohim familie betekent. dat doet het 
niet. het is een meervoudig woord dat meer dan een betekent.

Als u begint te begrĳpen wat er nog meer in de Bĳbel 
geopenbaard wordt over hem die Jezus Christus werd, en 
nog specifieker over het hoogste potentieel van de mens, dan 
wordt de leer dat god een Familie is helemaal duidelĳk.

va d e r  e n  Z o o n

eén van de meest duidelĳke bewĳzen dat God een Familie 
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is wordt steeds weer in het nieuwe testament herhaald. het 
woord „zoon” wordt alleen al in het nieuwe testament 422 
maal gebruikt. In tenminste de helft van die gevallen, heeft 
het woord betrekking op Jezus Christus—de Zoon van God 
de Vader. het woord „vader” wordt 352 maal gebruikt in het 
nieuwe testament en in meer dan 250 gevallen heeft het 
betrekking op God de Vader. Vader en Zoon—FAMiLiE!

hier volgt wat dr. stavrinides in bovengenoemde worldwide 
news schrĳft: „de namen ‘Vader’ en ‘Zoon’ geven inderdaad 
een familierelatie aan.” dus geeft hĳ toe dat het op een fami-
lierelatie schĳnt te duiden. Maar, zegt hĳ, „de dwaling kruipt 
in het begrip, wanneer de verwantschap opgevat wordt in 
termen van afzonderlĳke wezens.” dan gaat hĳ uitleggen dat 
op menselĳk niveau een vader en zoon afzonderlĳke wezens 
zĳn. hĳ zei: „de vader-zoon relatie heeft alleen betekenis 
in het licht van deze beperkingen.” Wat God de Vader en 
Christus de Zoon betreft zegt dr. stavrinides: „het is een 
grote misvatting over God in zulke termen te denken.” Met 
andere woorden: de termen „vader” en „zoon” hebben alleen 
betekenis in een relatie die zĳn beperkingen heeft, volgens 
dr. stavrinides. hĳ redeneert dat, aangezien God en de Zoon 
geen beperkingen kennen, zĳ geen Familie zĳn. en hierom 
schrĳft hĳ: „dit is nog een manier om te zeggen dat God niet 
een familie is (een woord dat alleen maar betekenis heeft in 
verband met beperkte menselĳke wezens).” In plaats van een 
bewĳs te zĳn dat God een Familie is, draait dr. stavrinides 
het zo om, dat hĳ zegt dat God geen Familie is!

opnieuw moeten we teruggaan naar Johannes 1. de eerste 
paar verzen onthullen dat er twee personen zĳn, zoals we al eerder 
hebben aangetoond. Vers 14 zegt: „het Woord is vlees geworden 
[‘gemaakt’ zegt de King James vertaling].” een eindje verder 
in het vers staat: „en wĳ hebben Zĳn heerlĳkheid aanschouwd, 
een heerlĳkheid als van de eniggeborene van den Vader.” Met 
andere woorden: toen het Woord „vlees werd”, werd hĳ de 
Zoon! op dit punt was hĳ de verwekte Zoon van God, nog niet 
geboren. let eens op lucas 1:35: „… daarom zal ook het heilige, 
dat verwekt wordt, Zoon Gods genoemd worden.” toen het 
Woord de Zoon werd, toen werd blĳkbaar God de Vader!

hier is nogmaals iets wat dr. stavrinides schreef in de 
worldwide news: „het is niet waar dat de Zoon een begin 
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had.” dat is lĳnrecht in tegenspraak met wat uw Bĳbel zegt. 
Jezus Christus werd de Zoon. de Zoon had een begin. Voordat 
hĳ de Zoon werd, was hĳ het Woord, of de Woordvoerder. 
In hebreeën 7:3wordt naar degene die Jezus Christus werd 
verwezen als zĳnde „zonder vader, zonder moeder, zonder 
geslachtsregister, zonder begin van dagen of einde des levens …” 
dat is waar. het Woord leefde in harmonie met God in alle 
eeuwigheid. Geen van hen had een begin. Maar lees de rest 
van vers 3: „… en, aan de Zoon van God gelĳkgesteld, 
[de statenvertaling zegt het nog duidelĳker: „… MAAr dEn 
Zoon VAn god gELĳK gEwordEn ZĳndE,] blĳft hĳ 
een priester in eeuwigheid.” de Zoon had een begin. op de 
juiste tĳd werd hĳ tot Zoon gemaakt.

dus zien we dat in Johannes 1:14 het Woord vlees werd. 
op dezelfde tĳd dat hĳ vlees werd, werd hĳ de verwekte 
Zoon van God. later in hebreeën 7:3 zien we dat het Woord 
de Zoon van God gemaakt werd. Wanneer gebeurde dit? 
romeinen 1:4 werkt dit uit: „naar de geest der heiligheid 
door zĳn opstanding uit de doden verklaard Gods 
Zoon te zĳn in kracht …” na Zĳn dood werd Jezus Christus 
opgewekt als de eerstgeboren Zoon van God (romeinen 8:29; 
Kolossenzen 1:15).

hier is nog zo’n verbazingwekkende verklaring van dr. 
stavrinides: „het is niet waar … dat de Vader bestond en de Zoon 
niet.” houd in gedachten dat dit allemaal redenen zĳn waarom 
hĳ denkt dat de Vader-Zoon relatie niet op Familie duidt.

het Woord is vlees geworden (Johannes 1:14). In het vlees 
was Jezus ook God. hĳ was God geopenbaard [de King 
James vertaling zegt: veranderd] in het vlees (1 timoteüs 3:16). 
hebreeën 2:14 zegt: „daar nu de kinderen aan bloed en vlees 
deel hebben, heeft ook hĳ [Christus] op gelĳke wĳze daaraan 
deel gekregen, opdat hĳ door Zĳn dood hem, die de macht 
over de dood had, de duivel, zou onttronen.”

het Woord, één van de twee God personages, werd vlees 
gemaakt, opdat hĳ voor ons zou kunnen sterven. omdat hĳ 
degene was door wie God alles schiep(efeziërs 3:9), was Zĳn leven 
meer waard dan dat van alle andere mensen samen. daarom 
maakte de dood van dat goddelĳk Wezen het mogelĳk dat onze 
zonden vergeven kunnen worden. hĳ betaalde de straf voor 
zonden waarvan men zich bekeerd heeft (romeinen 6:23).
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toen Jezus stierf, was hĳ gedurende drie dagen en drie 
nachten in het graf (Mattheüs 12:40). dit schreef de heer 
Armstrong in de good news van maart 1983: Jezus stierf! 
Jezus was dood! en gedurende drie dagen en drie nachten 
was de tweede persoon van de Godheid—emmanuel—God 
met ons—God die menselĳk vlees werd—dood!”

dr. stavrinides zei: „het is niet waar … dat de Vader bestond 
en de Zoon niet.” de reden waarom hĳ dat zegt is omdat hĳ 
dat wel moet om voor hen het geloof vast te houden dat god 
een drieëenheid is—drie in een. hĳ zei: „de namen ‘Vader’ en 
‘Zoon’ geven inderdaad een familierelatie aan … de dwaling 
kruipt in het begrip, wanneer de verwantschap opgevat wordt 
in termen van afzonderlĳke wezens.” de Wereldwĳde 
Kerk gelooft nu, dat toen Jezus stierf, dit niet echt de dood 
van een goddelĳk persoon inhield. Anders zouden ze moeten 
toegeven dat God de Vader eveneens stierf, omdat zĳ zeggen: 

„God is één.”
laat ons de heer Armstrong verder citeren: „God de Vader 

liet Jezus Christus niet terugkeren in het lichaam dat gestorven 
was. sommigen schĳnen te geloven dat alleen maar het lichaam 
gestorven was—dat Jezus Christus nooit stierf—dat Christus 
leefde en predikte tot ‘geesten in de gevangenis’ gedurende 
die drie dagen en nachten dat Zĳn lichaam dood was. Wat zĳ 
geloven is dat het lichaam waarin Christus leefde, stierf, maar 
dat Christus Zelf nooit stierf. Christus was God, redeneren zĳ, 
en God kon niet sterven! Zĳ realiseren zich niet dat Christus 
Zĳn onsterfelĳk leven dat onafscheidelĳk verbonden was aan 
Zĳn goddelĳke heerlĳkheid had opgegeven en omgevormd 
was tot menselĳke sterfelĳkheid met het doel te sterven. Als ze 
gelĳk hebben zĳn ze verloren en tot de eeuwige straf gedoemd! 
Als Christus niet voor hun zonden gestorven is—als het alleen 
maar het sterfelĳke lichaam was dat stierf—dan hebben we 
geen Zaligmaker en zĳn we verloren.”

het punt dat de heer Armstrong aan de orde stelde was dat 
dezelfde God die het Woord vlees maakte, ook Jezus Christus 
uit de doden opwekte! handelingen 13:30 zegt: „Maar God 
heeft hem uit de doden opgewekt.” Mocht u het nu nog niet 
door hebben: om de Wereldwĳde Kerk de drieëenheidsdoctrine 
te laten accepteren, moesten ze veel doctrines veranderen! 
Ze hebben bĳna alles van het meest fundamentele, gezonde 
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geloof dat de heer Armstrong instelde, veranderd. dit heeft 
allemaal alles te maken met Familie; omdat als u werkelĳk 
begrĳpt waar Christus doorheen ging en hoe God hem 
opwekte uit de doden, uw verstand geopend kan worden voor 
het ongelooflĳke potentieel dat God voor ons heeft.

h e t  h o o g s t e  P o t e n t I e e l  va n  d e  m e n s

God begint ons ongelooflĳk potentieel in Genesis 1:26 te ont-
hullen: „en God zeide: laat ons mensen maken, naar ons 
beeld, naar onze gelĳkenis …” In vers 21 zien we dat God de 
vogels schiep naar hun aard. Vers 25 zegt dat God de dieren 
der aarde maakte naar hun aard, het vee naar zĳn aard en 
alles wat op aarde kruipt naar zĳn aard.

dan in vers 26 vinden we de verbazingwekkende openba-
ring dat de mens geschapen was naar de aard van God! Wĳ 
zĳn gemaakt naar Gods gelĳkenis. Met andere woorden: 
wĳ zien eruit zoals God. en wat nog belangrĳker is, wĳ zĳn 
gemaakt naar Zĳn beeld, wat betekent dat het Gods hoogste 
doel is om Zĳn karakter in ons te bouwen.

de heer tkach schreef in de worldwide news dat God „geen 
lichaam bezit” (3 augustus 1993). hoe zou u dat geloof aan 
iemand uitleggen? u werd geschapen naar Zĳn gelĳkenis en 
toch heeft God geen lichaam? hebt u een lichaam?

Wĳ weten dat God geest is (Johannes 4:24) en we hem nog 
niet kunnen zien. Maar als we opgewekt zĳn als geest, dan zul-
len we God zien zoals hĳ is en bemerken dat hĳ zeer beslist 
een lichaam heeft! lees voor een realistische beschrĳving van 
de opgewekte, verheerlĳkte Christus openbaring 1:13-16. deze 
verzen onthullen duidelĳk dat God een lichaam heeft.

Wĳ werden geschapen naar Gods beeld en gelĳkenis. 
hebreeën 2 geeft ons meer inzicht over ons hoogste potentieel. 
Vers 5 zegt: „Want niet aan engelen heeft hĳ de toekomende 
wereld, waarvan wĳ spreken, onderworpen.” God gaf die 
kans niet aan de engelen. hĳ gaf die aan de mens, zoals de 
volgende verzen duidelĳk maken: „Maar, iemand heeft ergens 
betuigd, zeggende: Wat is de mens, dat Gĳ zĳner gedenkt, of 
des mensen zoon, dat Gĳ naar hem omziet? Gĳ hebt hem voor 
een korte tĳd beneden de engelen gesteld, met heerlĳkheid 
en eer hebt Gĳ hem gekroond, [en Gĳ hebt hem gesteld 
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over de werken uwer handen—Statenvertaling en King 
James vertaling]: alle dingen hebt Gĳ onder zĳn voeten 
onderworpen. Want bĳ dit: alle dingen hem onderworpen, 
heeft hĳ niets uitgezonderd, dat hem niet onderworpen zou 
zĳn. doch thans zien wĳ nog niet, dat hem alle dingen 
onderworpen zĳn” (verzes 6-8).

’s Mensen hoogste potentieel is „alle dingen” te beërven—het 
hele universum! Wĳ zullen alle dingen beërven als we uit-
eindelĳk geboren zĳn als leden van de Godfamilie.

Ziehier hoe we zeker kunnen weten dat we alles zullen 
beërven, wanneer we in Gods Familie geboren worden. let 
op vers 10 van hebreeën 2: „Want het voegde hem, om wie 
en door wie alle dingen bestaan, dat hĳ, om vele ZonEn 
tot hEErLĳKhEid te brengen, de leidsman hunner 
behoudenis door lĳden heen zou volmaken.”

het Woord werd vlees in de vorm van Jezus Christus zodat 
hĳ zou kunnen sterven om de straf, die wĳ door onze zonden 
ons op de hals gehaald hadden, te betalen (hebreeën 2:14). 
door dat te doen werd Jezus de „leidsman” of pionier van 
ons behoud. hĳ was de eerste. „ Want die hĳ tevoren gekend 
heeft, heeft hĳ ook tevoren bestemd tot gelĳkvormigheid aan 
het beeld zĳns Zoons, opdat hĳ de eerstgeborene zou zĳn 
onder vele broederen”(romeinen 8:29). Christus was de 
eerste, de leidsman, de pionier, opdat hĳ „vele ZonEn tot 
heerlĳkheid zou brengen”! Christus was de eerste, gevolgd 
door de eerstelingen (1 Korintiërs 15:23).

romeinen 8:14 zegt: „Want allen, die door de Geest Gods 
geleid worden, zĳn zonen Gods.” nu al zĳn we de verwekte 
kinderen van God, die wachten op onze verandering of opstan-
ding. dezelfde God die Jezus Christus heeft opgewekt, zal ook 
ons tot onsterfelĳk leven opwekken als geestelĳke wezens in 
de Godfamilie ( 1 Korintiërs 15:52-53; 1 tessalonicenzen 4:16-17). 
God noemt Jezus Christus Zĳn Zoon en hĳ noemt ons Zĳn 
Zonen—met andere woorden: familie! „Zoon” is geen term 
waar God achteloos mee rondstrooit. In hebreeën 1:5 staat: 

„Immers, tot wie der engelen heeft hĳ ooit gezegd: Mĳn 
Zoon zĳt gĳ; Ik heb u heden verwekt? en wederom: Ik zal 
hem tot Vader zĳn, en hĳ zal Mĳ tot Zoon zĳn.” de engelen 
zĳn geen „zonen”. Maar hĳ noemt Jezus een Zoon. en hĳ 
noemt de eerstelingen zonen. „en, dat gĳ zonen zĳt, God heeft 
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G o d  i s  e e n  f a m i l i e

de Geest zĳns Zoons uitgezonden in onze harten, die roept: 
Abba, Vader” (Galaten 4:6). Wĳ kunnen tot God onze Vader 
gaan net zo als Jezus Christus. de Bĳbel is vol van bewĳs van 
een Familierelatie. het woord drieëenheid wordt daarentegen 
nergens in de Bĳbel gebruikt—ZELFS niEt EEn KEEr!

hoe zullen we eruit zien als zonen van God? We hebben al 
romeinen 8:29 aangehaald waar staat dat we bestemd zĳn „tot 
gelĳkvormigheid aan het beeld Zĳns Zoons.” Ja we zĳn gescha-
pen naar Gods beeld en gelĳkenis. God is bezig Zichzelf te 
reproduceren. daarom werden wĳ geschapen naar Zĳn beeld 
en gelĳkenis (Genesis 1:26). Kĳk eens naar Filippenzen 3:21: 

„die ons vernederd lichaam veranderen zal, zodat het AAn Zĳn 
VErhEErLĳKt LichAAM gELĳKVorMig wordt, naar de 
kracht, waarmede hĳ ook alle dingen Zich kan onderwerpen.” 
naar Gods beeld en gelĳkenis—Familie!

1 Johannes 3:2: „Geliefden, nu zĳn wĳ kinderen Gods en 
het is nog niet geopenbaard, wat wĳ zĳn zullen; maar wĳ weten, 
dat, als hĳ zal geopenbaard zĳn [King James vertaling—hĳ 
zal verschĳnen], wĳ hEM gELĳK ZuLLEn wEZEn; want 
wĳ zullen hem zien, gelĳk hĳ is.” Wĳ zĳn nu verwekte zonen, 
maar het is nog niet geopenbaard wat wĳ zĳn zullen. Maar 
zoals Johannes schreef: Als Christus wederkomt, zullen we 
hem gelĳk wezen—Familie!

d e  F a m I l I e  I n  d e  h e m e l

We hebben al romeinen 8:29 gelezen, waar gezegd wordt dat 
Jezus Christus de „eerstgeborene onder vele broederen” 
was.” Christus was de eerste. Vele broeders zullen na hem 
volgen. het Griekse woord voor ‘broederen’ is adelphos. dat 
woord wordt dikwĳls door het hele nieuwe testament heen 
gebruikt. thayer’s Lexicon zegt dit over het gebruik ervan in 
romeinen 8:29: „Christenen zoals degenen die bestemd zĳn 
om verhoogd te worden tot hEtZELFdE hemelse … waarvan 
hĳ [Christus] geniet.” Christus werd geboren als Zoon 
van God door een opstanding uit de doden (romeinen 1:4; 
Kolossenzen 1:18). en wĳ zullen als zonen geboren worden 
door datzelfde proces! god iS EEn FAMiLiE!

paulus had veel te zeggen over de Godfamilie in het boek 
efeziërs. In hoofdstuk 2 vers 19 schrĳft paulus: „Zo zĳt gĳ dan 

��



geen vreemdelingen en bĳwoners meer, maar medeburgers 
der heiligen en huisgenoten Gods [King James vertaling: ‘en 
van het huisgezin van God’].” Zĳ die door God geroepen zĳn 
en verwekt door Zĳn heilige Geest zĳn deel geworden van het 
huisgezin van God. paulus gebruikte hetzelfde Griekse woord 
voor ‘huisgezin’ in 1 timotheüs 5:8, alleen gebruikte hĳ het 
daar op het natuurlĳke vlak, door te zeggen dat we voor onze 
‘huisgenoten’ moeten zorgen. thayer’s definieert dat gebruik 
als: „behorend tot een huis of FAMiLiE, huiselĳk, intiem: 
behorend tot iemands huisgezin, in betrekking staande door 
bloedverwantschap.” het is hetzelfde woord als in efeziërs! 
het spreekt alleen over Gods huisgenoten., niet die van een 
mens. Gods huisgezin zal bestaan uit Zĳn Familie! die Familie, 
zoals paulus verder schreef, „wordt gebouwd op het fundament 
van de apostelen en profeten, terwĳl Christus Jezus zelf de 
hoeksteen is. In hem wast elk bouwwerk, goed ineensluitend, 
op tot een tempel, heilig in de here” (efeziërs 2:20-21).

paulus was een gevangene toen hĳ deze brief aan de efeziërs 
schreef (efeziërs 3:1). Maar God openbaarde hem nog steeds 
verbazingwekkende waarheden. let op vers 3: „dat mĳ door 
openbaring het geheimenis bekendgemaakt is …” God open-
baarde paulus mysteries. hĳ gaat verder met het zeggen hoe 
de heidenen mede-erfgenamen met de anderen zĳn in het 
LichAAM (vers 6). [Statenvertaling: „mede-erfgenamen, en 
van hetzelfde lichaam, en mededeelgenoten van Zĳn belofte 
in Christus … ]

Maar waarvan erfgenamen? paulus schreef in romeinen 8:17: 
„Zĳn wĳ nu kinderen, dan zĳn wĳ ook erfgenamen: erf-
genamen van God, en medeërfgenamen van Christus; 
immers, indien wĳ delen in zĳn lĳden, is dat om ook te delen 
in zĳn verheerlĳking.” Wĳ zĳn kinderen en medeërfgenamen 
met Christus, om te beërven wat hĳ beërfde, als we trouw 
blĳven. paulus besluit het vers met te zeggen dat wĳ zullen 

„delen in zĳn verheerlĳking.” Wat het woord ‘verheerlĳking’ 
betreft, zegt thayer’s Lexicon: „verhoogd worden tot dezelfde 
heerlĳkheid waartoe Christus verhoogd werd.” Kan 
het duidelĳker? God is een Familie, waarin wĳ de kans heb-
ben geboren te worden! 

de drieëenheidsdoctrine daarentegen sluit niemand van 
ons in, omdat ze God beperkt tot drie. satan kan niet in de 
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Godfamilie zĳn. hĳ wil de mens er ook niet in hebben. dus 
inspireerde hĳ de drieëenheidsdoctrine, die een gesloten 
Godheid leert.

Als we met efeziërs 3 verder gaan, zien we dat paulus 
voortgaat om dit mysterie te onthullen „dat ten tĳde van 
vroegere geslachten niet bekend is geworden aan de kinde-
ren der mensen” (vers 5). nee, paulus schaamde zich niet en 
werd er niet door in verlegenheid gebracht te erkennen dat 
hĳ geopenbaarde waarheid bezat, waarvan niemand anders 
voor hem afwist! Voor paulus’ tĳd was dat een mysterie. „en 
in het licht te stellen wat de bediening van het geheimenis 
inhoudt, dat van eeuwen her verborgen is gebleven in God, 
de schepper van alle dingen” (vers 9).

In vers 11 (Statenvertaling) schrĳft paulus: „naar het eeuwig 
voornemen, dat hĳ gemaakt heeft in Christus Jezus, onzen 
heere.” dat eeuwig voornemen is, zoals we uit de volgende 
paar verzen zullen zien, dat God Zichzelf door het menselĳk 
ras reproduceert. Christus was slechts de eerstgeborene onder 
vele broederen. 

paulus spreekt over sommige beproevingen die hĳ moest 
verduren als gevolg van het verkondigen van deze boodschap. 
hĳ schreef: „om deze oorzaak buig ik mĳn knieën tot den 
Vader van onzen heere Jezus Christus” (efeziërs 3:14). hĳ boog 
voor God de Vader, die volgens paulus, de eigenlĳke Vader 
van Jezus Christus was. en het is deze zelfde God waarvan 
paulus in vers 15 schrĳft: „uit Welken al het geslacht [King 
James vertaling: de hele FAMiLiE] in de hemelen en op de 
aarde genoemd wordt.” god iS EEn FAMiLiE! dit vers 
is vooral verbazingwekkend, als we het vergelĳken met wat 
de heer tkach in bovengenoemde worldwide news schreef: 

„het idee van meer dan een wezen in een familie of hiërar-
chie van goden wordt door de hele Bĳbel heen veroordeeld.” 
de heer tkach zegt dat „familie” door de hele schrift heen 
veroordeeld wordt. paulus onthult dat zelfs de naam „familie” 
van God komt!

Wa t  B e t e k e n t  „ F a m I l I e ” ?

laten we het Griekse woord voor „geslacht” of „familie” eens 
wat nauwkeuriger bekĳken, zodat er geen enkel misverstand 
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of reden tot twĳfel overblĳft. het Griekse woord is patria. 
terwĳl het engelse woord voor „familie” slechts eenmaal 
in het nieuwe testament voorkomt (hier in efeziërs), wordt 
het Griekse woord „patria” drie keer gebruikt. thayer’s geeft 
twee definities voor patria: „1. Geslacht dat teruggaat tot op 
dezelfde voorvader, nakomelingen … 2. een ras of stam, 
dat wil zeggen een groep van families, die allemaal binnen 
een bepaald volk aanspraak maken op een gemeenschap-
pelĳke afkomst.”

patria wordt als „geslacht” vertaald in lucas 2:4: „ook 
Jozef trok op van Galilea, uit de stad nazareth, naar Judea, 
naar de stad van david, die Bethlehem heet, omdat hĳ uit het 
huis en het geslacht van david was.” thayer’s zegt dit over 
het gebruik van patria in lucas 2:4: „niet alleen tot hetzelfde 
‘huis’ als david behorend, maar tot de echte ‘familie’ van 
david, afstammend van david zelf.” Jozef stamde feitelĳk uit 
de familie, of het geslacht van david.

de beide andere keren dat patria gebruikt wordt vinden we 
in handelingen 3:25 en wat we al gelezen hebben in efeziërs 3:15. 
dan nu handelingen 3:25 (Statenvertaling): „Gĳlieden zĳt 
kinderen der profeten, en des verbonds, hetwelk God met 
onze vaderen opgericht heeft, zeggende tot Abraham: en in 
uw zade zullen alle geslachten der aarde gezegend worden.” 
Patria wordt hier vertaald met ‘geslachten’. Voor dit vers zegt 
thayer’s: „familie in een bredere zin … een natie, een volk.”

dus wordt het op drie manieren in het nieuwe testament 
gebruikt. een verwĳst naar de familie van david (lucas 2:4), wat 
al degenen insluit die in feite van david afstammen. een heeft 
betrekking op de familie van Abraham (handelingen 3:25), wat 
al diegenen insluit die eigenlĳk van Abraham zelf afstammen. 
en een die verwĳst naar de Familie van God (efeziërs 3:15), 
wat al degenen die van God Zelf afstammen insluit! een 
geleerde wil u proberen te vertellen dat een fysieke familie 
niet vergeleken kan worden met een geestelĳke familie omdat 
een fysieke familie zĳn beperkingen heeft. laat er geen mis-
verstand zĳn. efeziërs 3:15 heeft het over een wErKELĳKE, 
LEttErLĳKE FAMiLiE VAn god die samengesteld is uit 
degenen die verwekt zĳn en later in die Familie geboren worden 
door een opstanding uit de doden. Beginnen we nu in te zien 
hoeveel „gaten” er zitten in de drieëenheidsdoctrine?

G o D  i s  E E n  f a M i l i E
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d e  B r u I l o F t  d e s  l a m s

nog een voor de hand liggend en zeer belangrĳk punt betref-
fende dit onderwerp heeft te maken met het huwelĳk van Jezus 
Christus met de eerstelingen. de drieëenheidsdoctrine maakt 
korte metten met de bruiloft van Jezus Christus, omdat er 
geen familie bestaat. er kan dan ook niet goed een huwelĳk 
tussen man en vrouw plaatsvinden. toch is de Bĳbel hier nog-
maals heel duidelĳk over het onderwerp van de bruiloft van 
het lam, of Jezus Christus.

openbaring 19:7 zegt: „laten wĳ blĳde zĳn en vreugde 
bedrĳven en hem de eer geven, want de bruiloft des lams 
is gekomen en zĳn vrouw heeft zich gereedgemaakt.” het 
lam is Jezus Christus (Johannes 1:29, 36). het lam zal de 
bruid trouwen.

paulus maakt duidelĳk wie deze vrouw in efeziërs is. „Want 
de man is het hoofd van zĳn vrouw, evenals christus het 
hoofd is Zĳner gEMEEntE [of: KErK]; hĳ is het, die zĳn 
lichaam in stand houdt. Welnu, gelĳk de gemeente onderda-
nig is aan christus, zo ook de vrouw aan haar man, in alles” 
(efeziërs 5:23-24).

de Kerk moet voor dit huwelĳk klaargemaakt worden. 
Waarom? om „… zo zelf de gemeente voor Zich te plaatsen, 
stralend, zonder vlek of rimpel of iets dergelĳks, zo dat zĳ 
heilig is en onbesmet” (vers 27; zie ook 1 Korintiërs 11:2).

dan voor hen die nog niet goed begrĳpen wat paulus hier 
zegt, gaat hĳ verder met het nog duidelĳker te maken. 

„daarom zal een man zĳn vader en zĳn moeder verlaten en 
zĳn vrouw aanhangen, en die twee zullen tot een vlees zĳn. dit 
geheimenis is groot, doch ik spreek met het oog op chriStuS 
En oP dE gEMEEntE” (verzes 31-32). dit is nog een ander 
deel van het mysterie dat paulus hiervoor in hoofdstuk 3 begon 
te verklaren, wat we al eerder bekeken hebben. paulus doelt 
op het huwelĳk van Christus en de Kerk.

let nu op romeinen 7:4: „Bĳgevolg, mĳn broeders, zĳt ook 
gĳ dood voor de wet door het lichaam van Christus om het 
eigendom te worden van een ander, VAn hEM, diE uit dE 
dodEn oPgEwEKt iS …”

hoe kunnen sommigen beredeneren dat paulus hier spreekt 
over een soort zinnebeeldig huwelĳk dat niet werkelĳk zal 
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plaatsvinden en dat niets met werkelĳke Familie te maken 
heeft? Als we zo redeneren kunnen we net zo goed de hele 
Bĳbel weggooien! nee, paulus’ hoofdpunt had betrekking op het 
geestelĳk huwelĳk van Christus en de Kerk. Maar hĳ gebruikt 
het voorbeeld van fysieke huwelĳken om aan te tonen dat 
het huwelĳk een verwantschap is op goddelĳk niveau 
en een gebeurtenis in de toekomst uitbeeldt die veel groter is 
en veel fantastischer dan welk fysiek huwelĳk dan ook!

d e  Wa a r h e I d  W o r d t  d u I d e l ĳ k

u hebt gezien dat de termen „Vader” en „Zoon” honderden 
keren in het nieuwe testament alleen al gebruikt worden. de 
uitdrukkingen „zonen Gods” of „kinderen van God” komen we 
ook talloze malen in het nieuwe testament tegen. We hebben 
gezien dat de heiligen zonen genoemd worden evenals Christus 
de Zoon van God genoemd wordt. We hebben gezien dat er 
een man-vrouw verhouding tussen Christus en de Kerk, of de 
eerstelingen, bestaat. Vader, Zoon, echtgenoot, bruid, vrouw, 
kinderen—allemaal termen die duiden op FAMiLiE!

G o D  i s  E E n  f a M i l i E
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God is een Familie. dat hebben we bewezen. Maar 
waar blĳft de heilige Geest? Met hun aanvaarden van 
de drieëenheid is ook de leer over de heilige Geest 

binnen de Wereldwĳde Kerk—dezelfde Kerk die God door 
de heer Armstrong had opgericht—veranderd. 

de heer Armstrong onderwees dat de heilige Geest de 
onpersoonlĳke kracht van god was. de heer tkach schreef dat 
de heilige Geest vaak misverstaan wordt „als een onpersoon-
lĳke kracht die God gebruikt om Zĳn werk te doen.” hĳ zegt: 

„de heilige Geest is persoonlĳk.” hĳ is echter onderscheiden 
van God de Vader en Jezus Christus, beweert hĳ. Maar hĳ is 
niet afzonderlĳk. trinitariërs geloven dat God één in drie is. 
dat wil zeggen: God, Christus en de heilige Geest zĳn allen 
samen een. toch is er helemaal geen schriftuurlĳk bewĳs dat 
de heilige Geest een werkelĳk wezen is. er zĳn een paar verzen 
die mensen verkeerd geïnterpreteerd hebben. die zullen aan 
het einde van dit hoofdstuk verklaard worden.

Maar laten we eerst beginnen aan te tonen wat de heilige 
Geest eigenlĳk is. er volgen nu zeven bewĳzen dat de heilige 
geest de onpersoonlĳke kracht van god iS. Ieder Christen zou 
er goed aan doen om deze lĳst bĳ de hand te hebben, als hĳ 
met een „godsdienstleraar” zou geconfronteerd worden, die 
erop blĳft hameren dat de heilige Geest persoonlĳk is.

2
De Heilige Geest is 
de kracht van God
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1)  J e Z u s  v e rW e k t  d o o r  d e  g e e s t

We vinden al heel vroeg in het nieuwe testament geopenbaard 
begrip betreffende de heilige Geest. let op wat een engel tegen 
Jozef met betrekking tot Maria zei in Mattheüs1:20: „… want 
wat in haar verwekt is, is uit de heilige Geest.” We hebben 
dus gezien dat Jezus verwekt was door de heilige Geest. de 
heilige Geest moet dus wel een persoon zĳn, zullen som-
migen zeggen.

dit is wat de aartsengel Gabriel tot Maria zei in lucas 1:30-31: 
„en de engel zeide tot haar: Wees niet bevreesd, Maria; want 
gĳ hebt genade gevonden bĳ God. en zie, gĳ zult zwanger 
worden en een zoon baren, en gĳ zult hem de naam JEZuS 
geven.” en Maria zeide tot de engel: „hoe zal dat geschieden, 
daar ik geen omgang met een man heb?” (vers 34). let op dit 
verbluffende en zeer duidelĳke antwoord aan Maria: „en 
de engel antwoordde en zeide tot haar: de heilige Geest 
zal over u komen en de kracht des Allerhoogsten zal 
u overschaduwen; daarom zal ook het heilige, dat verwekt 
wordt, Zoon Gods genoemd worden” (vers 35). de heilige 
Geest, de kracht van de levende God, zou over Maria 
komen, dat betekent het dat Jezus Christus door de heilige 
Geest verwekt werd.

Als Jezus door de heilige Geest verwekt was, en de heilige 
geest was een derde onderscheiden wezen in de Godheid, dan 
zou dat de heilige Geest tot de Vader van Jezus Christus 
maken! toch weten zelfs kerken van de wereld dat dit niet 
waar is. Christus bad tot god Zĳn Vader. „en hĳ ging een 
weinig verder en hĳ wierp Zich met het aangezicht ter aarde 
en bad, zeggende: Mĳn VAdEr …” (Mattheüs 26:39).

Jezus Christus was de Zoon van God de Vader. de Vader 
verwekte Jezus door de kracht van de heilige geest. evenals wĳ 
fysiek verwekt worden door onze vader door middel van een 
spermacel, evenzo bezwangerde de heilige Geest de maagd 
Maria en werd Jezus Christus verwekt.

2)  e e r st e l I nge n door de ge e st v e rW ek t

Volgens deze zelfde regel zĳn echt bekeerde Christenen ook 
verwekt door de heilige geest, in geestelĳk opzicht (Jakobus 1:18). 

G o D  i s  E E n  f a M i l i E
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D e  H e i l i g e  G e e s t  i s  d e  k r a c h t  v a n  G o d

ons fysieke geboorteproces begon, toen de vrouwelĳke eicel 
bevrucht werd door het sperma van de man. ons geestelĳke 
geboorteproces begon toen onze geest werd bevrucht met 
een weinig van Gods heilige Geest na bekering, doop en het 
opleggen der handen (handelingen 2:38).

Zie eens naar efeziërs 1:13: „In hem zĳt ook gĳ, nadat gĳ 
het woord der waarheid, het evangelie uwer behoudenis, hebt 
gehoord; in hem zĳt gĳ, toen gĳ gelovig werdt, ook verzegeld 
met de heilige geest der belofte.” Wĳ werden verzegeld met 
die heilige Geest, nadat we tot het geloof gekomen en gedoopt 
waren. paulus schrĳft dan: „die [de heilige Geest] een onder-
pand is van onze erfenis, tot verlossing van het volk, dat hĳ 
Zich verworven heeft, tot lof zĳner heerlĳkheid” (vers 14). de 
heilige Geest is het onderpand of de aanbetaling van onze erfe-
nis, die eruit bestaat om in Gods Familie geboren te worden. 
door die Geest is het dat God de eerstelingen zal opwekken 
tot onsterfelĳk leven na de terugkeer van Christus. de heilige 
Geest is dat onderpand. het is geen andere, afzonderlĳke 
God binnen de Godheid.

omdat we door dezelfde Vader als Christus verwekt zĳn, 
moeten we hem ook onze Vader noemen. „ Jezus zeide tot 
haar: houd Mĳ niet vast, want Ik ben nog niet opgevaren 
naar de Vader; maar ga naar mĳn broeders en zeg hun: Ik 
vaar op naar mĳn Vader en uw Vader, naar mĳn God en uw 
God” (Johannes 20:17). Jezus Christus werd verwekt door de 
Vader door middel van de heilige Geest. de eerstelingen, en 
later alle mensen, zullen hetzelfde proces meemaken.

Bĳ het onderwĳs hoe te bidden in Mattheüs 6:6 instrueerde 
Jezus ons tot onZE Vader te gaan. de eerstelingen werden 
verwekt door de heilige Geest. Als de heilige Geest op een 
apart niveau, helemaal van hem, stond, zoals God de Vader 
en Jezus Christus, dan zou dat de heilige Geest tot onze Vader 
maken, wat eveneens helemaal niet klopt. Jezus wist dat Zĳn 
Vader niet de heilige Geest was. de eerstelingen weten ook 
dat hun geestelĳke Vader niet de heilige Geest is.

3)  de  ge e st  I n  de  m e n s  sta at  n I e t  a Pa rt

een onderwerp waar u niet veel meer over hoort in de 
Wereldwĳde Kerk van God, of in andere trinitarische groe-
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pen, is het onderwerp van de geest in de mens. en toch 
wordt het zeer duidelĳk in de Bĳbel onderwezen (Job 32:8; 
spreuken 20:27; 1 Korintiërs 6:20). de heer Armstrong weidde 
breedvoerig uit over dit onderwerp. God openbaarde hem 
dat het enorme verschil tussen mensen en dieren deze geest 
in de mens is. de geest in de mens, in combinatie met onze 
menselĳke hersenen, vormt datgene wat wĳ het verstand noe-
men en geeft ons de denkkracht. dieren hebben daarentegen 
instinct. Zonder de menselĳke geest zĳn de hersenen van de 
mens helemaal niet beter dan de hersenen van een dom dier. 
sommige dierlĳke hersenen zĳn feitelĳk nog veel groter dan 
het menselĳk brein.

let nu eens op 1 Korintiërs 2:11: „Wie toch onder de mensen 
weet, wat in een mens is, dan des mensen eigen geest, die in 
hem is? Zo weet ook niemand, wat in God is, dan de Geest 
Gods.” dat betekent precies wat hier gezegd wordt. de geest 
van de mens, ‘s mensen geest, doet ons de dingen van de 
mens kennen. evenzo maakt de Geest van God, Gods Geest, 
de dingen van God bekend. Wat is het woord van God toch 
simpel en duidelĳk!

onze menselĳke geest in ons is niet een ander, apart 
wezen. het is de kracht die ons in staat stelt te denken, beslis-
singen te nemen, van mooie muziek en cultuur te genieten, 
moeilĳke algebraïsche vergelĳkingen te begrĳpen—met andere 
woorden: de dingen van de mens.

Gods Geest openbaart de dingen van God—het plan van 
God, het potentieel van de mens, en ja, de ware natuur van 
God. We kunnen eenvoudig Gods natuur niet begrĳpen 
zonder dat Zĳn Geest in ons woont. Vers 14 (Statenvertaling) 
maakt dat overduidelĳk: „Maar de natuurlĳke mens begrĳpt 
niet de dingen, die des Geestes Gods zĳn; want zĳ zĳn hem 
dwaasheid, en hĳ kan ze niet verstaan, omdat zĳ geestelĳk 
onderscheiden worden.” hoe worden ze geestelĳk onder-
scheiden? „Want ons heeft God het geopenbaard door de 
Geest. Want de Geest doorzoekt alle dingen, zelfs de diepten 
Gods” (vers 10). het werd geopenbaard door Gods Geest, niet 
door een wezen dat de heilige Geest genoemd werd! Als de 
heilige Geest het derde afzonderlĳk wezen uit de trinitarische 
godsdienst is, zou de geest van de mens dan niet een ander 
apart persoon in ons zĳn?

G o D  i s  E E n  f a M i l i E
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4)  Pau lu s  e r k e n de  de  dr I e ë e n h e I d  n I e t

„spreekt iemand een woord tegen de Zoon des mensen, het zal 
hem vergeven worden; maar spreekt iemand tegen de heilige 
Geest, het zal hem niet vergeven worden, noch in deze eeuw, 
noch in de toekomende” (Mattheüs 12:32). Met deze duidelĳke 
instructies aangaande de heilige Geest, schĳnt het vreemd, 
dat de apostel paulus in gebreke bleef om zelfs de heilige 
Geest maar te noemen in elk van zĳn begroetingen in deze 
brieven. hĳ noemde altĳd God de Vader en Jezus Christus 
de Zoon—maar nooit de heilige Geest. Kĳk zelf maar.

In 1 Korintiërs 1:3 staat: „Genade zĳ u en vrede van God, 
onze Vader, en van de here Jezus Christus.” en wat 
staat in 2 Korintiërs? „Genade zĳ u en vrede van God, onze 
Vader, en van de here Jezus Christus” (2 Korintiërs 1:2). 
paulus schreef ook de boeken aan de romeinen, Galaten, 
efeziërs, Filippenzen, Kolossenzen, 1 en 2 tessalonicenzen, 
1 en 2 timotheüs, titus, Filemon en hebreeën. Controleer de 
begroetingen in al deze boeken. Ze zĳn allemaal gelĳk aan de 
beide verzen die we hierboven geciteerd hebben.

In veertien boeken zou paulus, zult u denken, toch min-
stens in een van de begroetingen de heilige Geest noemen, 
als, zoals de heer tkach schreef, geldt: „God is één” en „de 
heilige Geest is God.” Men zou zelfs zo’n flagrante veronacht-
zaming van de heilige Geest bĳna als godslasterlĳk kunnen 
beschouwen, gezien wat we aan het begin van dit punt uit 
Matteüs 12 citeerden.

het bewĳs is zichtbaar uit al paulus’ geschriften. Als u alle 
boeken die hĳ schreef leest en bestudeert, dan zult u totaal 
geen bewĳs vinden van de drieëenheid of iets van dien aard. 
let speciaal op 1 timotheüs 2:5: „Want er is een God en ook 
een middelaar tussen God en mensen, de mens Christus 
Jezus.” Indien de heilige Geest een echt wezen is, dat in ons 
leeft, dan zou hĳ de middelaar tussen ons en God zĳn. Zet 
dat eens in contrast met wat de heer tkach schreef in de 
worldwide news van 17 augustus 1993: „de heilige Geest iS 
god in ons, diE ons tot de Vader leidt door middel van de 
Zoon (nadruk van mĳ). het is moeilĳk te zeggen of de heer 
tkach nu zegt dat de heilige Geest of Jezus Christus de „mid-
delaar” tussen ons en God is.
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let ook op andere passages die paulus schreef: „Zĳn wĳ 
nu kinderen, dan zĳn wĳ ook erfgenamen: erfgenamen 
van God, en medeërfgenamen van Christus; immers, 
indien wĳ delen in zĳn lĳden, is dat om ook te delen in zĳn 
verheerlĳking” (romeinen 8:17). „erfgenamen van God”, en 

„medeërfgenamen van Christus”—maar wat dan betreffende 
de heilige Geest? „Ik wil echter, dat gĳ dit weet: het hoofd 
van iedere man is Christus, het hoofd der vrouw is de man, 
en het hoofd van Christus is God” (1 Korintiërs 11:3). let op de 
prachtige bestuursketen die paulus hier verklaard: de vrouw 
staat onder de man; de man onder Christus; en Christus onder 
God! Waar past de heilige Geest—dit veronderstelde derde 
wezen in de Godheid—in dit alles?

uit paulus’ geschriften weten we waar Christus gezeten is. hĳ 
zit aan de rechterhand van God op Zĳn troon (Kolossenzen 3:1; 
vergelĳk dit met openbaring 3:21). Maar waar is de heilige 
Geest gezeten?

Van alle veertien boeken die paulus schreef is hier het enige 
vers dat God de Vader, Jezus Christus en de heilige Geest 
tezamen noemt: „de genade van den heere Jezus Christus, 
en de liefde Gods, en de gemeenschap des heiligen Geestes 
zĳ met u allen. Amen” (2 Korintiërs 13:14—Statenvertaling). 
In die slotzin van paulus’ brief wordt de heilige Geest alleen 
genoemd in verband met gemeenschap, of broederschap —niet 
als een derde, apart wezen in de Godheid.

Als we ergens schriftuurlĳke steun voor de drieëenheid 
kunnen vinden, dan zou u toch denken dat het ergens in de 
geschriften van de apostel paulus—de meest geprofileerde 
schrĳver van het hele nieuwe testament—te vinden zou moeten 
zĳn. In plaats daarvan vinden we talloze schriftplaatsen die 
zonder twĳfel bewĳzen dat God geen drieëenheid is. God is 
een Familie.

5)  d e  h e I l I g e  g e e s t 
I s  e I g e n l ĳ k  „ o n Z ĳ d I g ”

sommige trinitariërs zullen ongetwĳfeld op het feit wĳzen dat 
de heilige Geest in Johannes 14, 15 en 16 als „hĳ” aangeduid 
wordt. daar is een heel eenvoudige verklaring voor. Zoals 
zoveel andere talen heeft ook het Grieks een wat men noemt 

G o D  i s  E E n  f a M i l i E

��



D e  H e i l i g e  G e e s t  i s  d e  k r a c h t  v a n  G o d

geslacht voor elk zelfstandig naamwoord. dat geslacht kan 
manlĳk, vrouwelĳk of neutraal zĳn.

dit schreef de Wereldwĳde Kerk van God in een herdruk-
artikel uit 1983 over dit onderwerp: „In de Griekse taal heeft 
het geslacht van een woord niets te maken met of de aange-
duide zaak in werkelĳkheid manlĳk of vrouwelĳk is. Als dat 
zo was dan zou de Bĳbel zichzelf tegenspreken! Want in het 
oude testament is het hebreeuwse woord voor geest—ruw-
ach—gewoonlĳk vrouwelĳk, en komt slechts zelden in de 
manlĳke vorm voor. Geslacht in een taal is niets meer dan 
een bruikbaar grammaticaal hulpmiddel. In Johannes 14, 15 
en 16 wordt het persoonlĳk voornaamwoord ‘hĳ’ gebruikt in 
verbinding met het woord ‘trooster’—maar niet om theolo-
gische of geestelĳke redenen.”

het Griekse woord voor „trooster” in deze hoofdstukken 
van Johannes is parakletos en dat heeft een manlĳk geslacht. 
daarom hebben de vertalers het persoonlĳk voornaamwoord 

„hĳ” gebruikt. „het” zou in het engels een nauwkeuriger ver-
taling zĳn (zie Acts 2:2-3 waar het correct met „it” vertaald 
is), maar in het nederlands is „geest” ook manlĳk evenals in 
het Grieks en zou het ons taalgevoel bezeren als we over „het 
geest” zouden spreken.

6)  h e B r e e u W s e  e n  g r I e k s e 
W o o r d e n  g e v e n  m e e r  I n Z I c h t

een eenvoudige studie van de hebreeuwse en Griekse woorden 
voor „geest” illustreert dat de heilige Geest een onpersoonlĳke 
kracht is die van God uitgaat.

het hebreeuwse woord voor „geest” in het oude testament 
is ruwach en wordt in Strong’s concordantie gedefinieerd 
als: „wind; als vergelĳking adem, d.w.z. een voelbare (of zelfs 
krachtige) aanwakkering … lucht, woede, krachtige luchtstroom, 
adem.” niets in deze definitie suggereert een of ander wezen 
met een persoonlĳkheid. ruwach is nr. 7307 in Strong’s en 
komt van 7306, wat het nog duidelĳker maakt: „blazen, of 
ademen; (alleen letterlĳk) ruiken.”

de gesenius’ Lexicon geeft vier definities voor het woord 
ruwach: 1) geest, adem, 2) adem, leven, het levensbeginsel, dat 
zichzelf kenbaar maakt in het ademen door de mond of de 
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neus, 3) het redelĳk verstand of de geest, en 4) de Geest van 
God.” ruwach wordt gebruikt om de Geest van God aan te 
duiden. Wanneer het niet in verband met de Geest van God 
gebruikt wordt, wordt het gebruikt om adem, leven, de geest 
in de mens, enz. aan te duiden; wat allemaal krachten zĳn en 
geen aparte wezens!

laten we nu eens kĳken naar het Griekse woord dat in 
het nieuwe testament gebruikt wordt. dat woord is pneuma. 
Strong’s (nr. 4151) definieert het als „een luchtstroom, zoals 
adem (luchtstoot), of een bries; naar analogie of figuurlĳk een 
geest.” thayer’s Lexicon geeft vĳf definities van pneuma: „1) 
een luchtbeweging, (zachte) luchtstroom, 2) de geest, d.w.z. 
het levensprincipe waardoor het lichaam bezield wordt, 3) 
een geest, of een simpele essentie, ontdaan van alle of prak-
tisch alle grovere materie en in het bezit van de kracht om te 
weten, te verlangen, te besluiten en te handelen, 4) de Bĳbel 
schrĳft ook [pneuma] aan God toe, dat is godS KrAcht 
En wErKing,—in het denken te onderscheiden van Gods 
wezen op zich, en 5) de aanleg of invloed die de ziel van ieder-
een vervult en regeert; de efficiënte bron van elke KrAcht, 
genegenheid, emotie, verlangen, enz.

„Geen definitie steunt het geloof dat de heilige Geest apart 
staat van God en toch op hetzelfde niveau als God staat. In 
plaats daarvan bewĳzen deze definities, dat als ze niet naar de 
heilige Geest verwĳzen, ze naar een andere macht of kracht 
verwĳzen zoals wind, adem of luchtstoot!

7 )  d e  h e I l I g e  g e e s t  I s 
d e  k r a c h t  va n  g o d

na de vorige zes punten is het nu wel duidelĳk dat de heilige 
Geest de kracht van God is. ondanks al het bewĳs in de vorige 
zes punten, is er nog een vers dat feitelĳk definieert wat de 
heilige Geest is: „en de engel antwoordde en zeide tot haar: 
de heilige Geest zal over u komen en dE KrAcht dES 
ALLErhoogStEn zal u overschaduwen; daarom zal ook 
het heilige, dat verwekt wordt, Zoon Gods genoemd worden” 
lucas 1:35; zie ook hand 1:8). We gebruikten dit vers al in punt 
een, maar in een verschillende context. hier noemt lucas de 
heilige Geest „de kracht des Allerhoogsten.” Ja, de waarheid 
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is klaar en duidelĳk te begrĳpen, als we ons maar nederig 
aan God en Zĳn wet willen onderwerpen. de heilige Geest 
is de kracht van God.

We weten dat God alles geschapen heeft. de Bĳbel open-
baart dat de aarde en haar omgeving werden geschapen 
door die grote macht van God (Jeremia 27:5; 51:15) waarvan 
we al hebben bewezen dat het de heilige Geest was. Jezus 
Christus had diezelfde macht zonder mate (Johannes 3:34). 
het was diezelfde Geest die Jezus Christus verwekte, maar 
het was ook diezelfde Geest die hem deed opstaan uit de 
dood (romeinen 8:11).

Verder werd elk groot werk van God door deze machtige 
kracht gedaan. Gods macht schiep de mens (Job 33:4). Wĳ wor-
den in de waarheid gedoopt door Gods kracht (Mattheüs 3:11; 
Johannes 1:33). die Geest, Gods kracht, woont in ons na de 
doop (handelingen 2:38; 4:8, 31; ezechiël 36:27). de Bĳbel zegt 
dat God Zĳn Geest zal geven aan hen die daarom vragen 
(lucas 11:13). God openbaart ons Zĳn geheimen door de heilige 
Geest (lucas 2:26) en brengt ons dingen in herinnering door 
de macht van Zĳn Geest (Johannes 14:26).

Geen enkele van deze schriftuurlĳke verwĳzingen steunt 
de heilige Geest als een wezen dat los staat van God de 
Vader en daarom zĳn eigen persoonlĳkheid heeft. het is een 
machtige kracht van God. david zei: „Waarheen zou ik gaan 
voor uw Geest?” (psalmen 139:7). het is gods geest die hem 
alomtegenwoordig maakt. God Zelf is niet overal tegelĳk als 
de een of andere ondefinieerbare massa. Maar hĳ is overal 
door Zĳn grote macht—de heilige Geest.

de Wereldwĳde Kerk heeft veel artikelen gedrukt, die naar 
men veronderstelt bewĳzen dat de „een in drie en drie in een” 
leer waar is, en plaatst daarom de heilige Geest op hetzelfde 
niveau als God en Christus als een op zichzelf staand, per-
soonlĳk wezen. toch hebben ze nog van geen van deze zeven 
punten bewezen dat ze niet waar zĳn.

t e k s t e n  d I e  v e rWa r r I n g 
k u n n e n  s t I c h t e n

de meest doorzichtige valse poging om te bewĳzen dat de 
drieëenheid bĳbels is, vinden we in 1 Johannes 5:7-8. daar 
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staat: „Want drie zĳn er, die getuigen in de hemel: de Vader, 
het woord, en de heilige geest; en deze drie zĳn een. En drie 
zĳn er, die getuigen op de aarde: de Geest en het water en het 
bloed, en de drie zĳn tot een.” Als dat niet als een drieëenheid 
klinkt! Behalve dan dat alle cursief gedrukte woorden vals 
toegevoegd werden aan de latĳnse vertaling van de Bĳbel in 
de vierde eeuw door een monnik die de Bĳbel kopieerde.

de gecursiveerde woorden staan in geen enkel origineel 
Grieks handschrift. Zelfs veel commentaren geven dit aan. 
Juist vertaald moet hier staan: „Want drie zĳn er, die getuigen: 
de Geest en het water en het bloed, en de drie zĳn tot een [of: 
stemmen overeen].” de revised standard vertaling, evenals 
de lutherse, leidse en prof. Brouwer vertalingen geven het 
correct weer, terwĳl zelfs de petrus Canisius vertaling [even-
als sommige uitgaven van de Nbg-vertaling] het ingevoegde 
gedeelte tussen haakjes geplaatst heeft.

denk hier eens over na: waarom zou deze veronderstelde 
steun voor de drieëenheid, honderden jaren na dat de Bĳbel 
geschreven was, toegevoegd moeten worden als de drieëen-
heid al duidelĳk uit de Bĳbel te bewĳzen was? het antwoord 
is dat de drieëenheid nergens in de Bĳbel te vinden is en dat 
de wanhopige poging om deze invoeging in de geïnspireerde 
schrift te wringen, daarvan het bewĳs is!

nog een tekst die veel trinitariërs gebruiken om de drie-
eenheid „aan te tonen” is Mattheüs 28:19: „Gaat dan henen, 
maakt al de volken tot mĳn discipelen en doopt hen in de 
naam des Vaders en des Zoons en des heiligen Geestes …” 
het feit dat de twee eerstgenoemden, God de Vader en Jezus 
Christus, twee afzonderlĳke Wezens zĳn maakt de heilige 
Geest nog niet tot een afzonderlĳk wezen.

Als we de eerste twee punten die in dit hoofdstuk besproken 
werden, begrepen hebben, wordt dit vers helemaal duidelĳk. 
Wĳ zĳn verzoend met God door de dood van Jezus Christus 
(romeinen 5:10). God de Vader brengt en verleent ons beke-
ring (romeinen 2:4—Statenvertaling). nadat we ons bekeerd 
hebben moeten we gedoopt worden (handelingen 2:38). pas 
na de doop geeft God ons Zĳn Geest. die Geest is het die ons 
verwekt als zonen van God. (romeinen 8:9, 14, 16-17). Als het 
werktuig tot verwekking dat van God komt, is de heilige Geest 
het onderpand of de aanbetaling van ons behoud (efeziërs 1:14; 
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romeinen 8:16). daarom worden we gedoopt in de naam van 
de Vader en de Zoon en de heilige Geest.

de ironie in dit vers is dat het eigenlĳk verder bewĳst dat 
God een groeiende Familie van wezens is; omdat we na de 
doop en het ontvangen van de heilige Geest zonen van God 
worden!

u  k u n t  d e  Wa a r h e I d  B e W ĳ Z e n

de doctrine die het sterkst door critici van herbert Armstrong 
belachelĳk gemaakt is, is die van de Godfamilie. helaas, zelfs 
de heer Armstrongs eigen kerk heeft deze duidelĳke bĳbelse 
leer verlaten ten gunste van de immer populaire drieëen-
heid—een term die eenvoudig niet in de Bĳbel te vinden is, 
laat staan bewezen kan worden.

de manier waarop God deze waarheid aan de heer 
Armstrong onderwees was simpel. We kunnen het bewĳzen 
(1 tessalonicenzen 5:21). eeuwenlang hebben mensen allerlei 
verklaringen gezocht voor wie en wat God is. Maar we moeten 
mensen alleen volgen als ze Christus volgen (1 Korintiërs 11:1). 
Jezus Christus zei: „uw woord is de waarheid” (Johannes 17:17). 
laat u niet bedriegen door mee te gaan met wat de meerder-
heid zegt. Wanneer er onenigheid over de schrift de kop 
opsteekt, moeten we Gods woord meer vertrouwen dan 
mensen (handelingen 5:29).

Johannes schreef: „en gĳ zult de waarheid verstaan en de 
waarheid zal u vrĳmaken” (Johannes 8:32). Als het de 
waarheid is, dan kunt u er zeker van zĳn dat u het zult kunnen 
begrĳpen. Gods waarheid wordt niet in het duister gebracht, 
omhuld door een waas van geheimzinnigheid, zoals de drie-
eenheidsdoctrine. Als Gods waarheid eenmaal onthuld is, 
dan zult u het kunnen bewĳzen. God is een Familie. de heer 
Armstrong zei niet alleen dat God een Familie is, hĳ bewees 
dat ook. en dat kunt u ook.
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